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Declansarea procedurii de deficit excesiv nu exclude majorarea pensiilor si

salariilor prognozata pentru 2020,spune Florin Cîtu

Declansarea de catre Comisia Europeana a procedurii de deficit excesiv nu exclude majorarile de salarii si

pensii prognozate conform bugetului pentru acest an, a precizat, joi, ministrul demis al Finantelor, Florin

Cîtu.

El a participat la o conferinta pe tema finantarii investitiilor, organizata de Banca Europeana pentru Investitii. La

plecare, ministrul Finantelor a fost întrebat de jurnalisti daca procedura de deficit excesiv care va fi declansata de

Comisia Europeana exclude majorarile de pensii si salarii anuntate deja, iar raspunsul sau a fost: nu.

"Nu. Ceea ce spunem noi este ca în momentul în care am construit bugetul am tinut cont de legislatia în vigoare,

dar tinem cont si de evolutia economiei si cea bugetara. Pâna acum nu avem de ce sa ne îngrijoram. În ianuarie am

avut încasari foarte bune la TVA, sunt cele mai bune din 2016, am returnat TVA cu un miliard mai mult decât anul

trecut, deci în acest moment nu trebuie nimeni sa se îngrijoreze, banii pentru buget sunt acolo. Mai mult, am platit

deja salariile marite pentru sectorul bugetar, nu exista nici aici niciun fel de îngrijorare. Salariile si pensiile au fost

prinse în buget, nu exista niciun fel de discutie", a spus Cîtu.

El a aratat ca procedura de deficit excesiv va fi declansata cu siguranta de catre Comisia Europeana si era un lucru

previzibil.

"Strategia fiscal-bugetara arata deja ca deficitul bugetar va scadea sub 3% în 2022. Când am construit bugetul pe

2020, am luat în calcul ca va fi declansata procedura de deficit excesiv. Nu aveam cum sa evitam, stiam foarte bine

ca vom depasi 3%, am spus acest lucru din prima conferinta de presa. Avem un set de masuri pentru reducerea

deficitului în viitor, pe care le-am prezentat în strategia fiscal-bugetara", a continuat seful Finantelor.

Potrivit acestuia, executia bugetara pe prima luna a anului arata mai bine decât era asteptat si deficitul ar putea fi în

acest an mai mic de 3,6% din PIB.

"Asa ca, daca BNR are intentia de a scadea dobânda, iar problema este deficitul, n-o sa mai aiba aceasta

problema", a mai spus Cîtu.

Singurul lucru care trebuie sa fie negociat cu Comisia Europeana este viteza cu care ne vom întoarce la un deficit

sub 3% din PIB, a aratat el.

"Bineînteles, Comisia dorea anul acesta, dar noi spunem foarte clar ca nu se poate, pentru ca o astfel de politica

fiscala ar putea afecta negativ economia. Şi nu vom face asa ceva. Vom încerca sa negociem si sa aratam ca

revenim sub 3% în 2022, este un lucru de care ne tinem", a sustinut oficialul citat.

El a subliniat ca în acest an nu va fi modificat Codul fiscal, iar declansarea procedurii de deficit excesiv nu

înseamna corectii.

"Nu vom face corectii. Procedura de deficit excesiv înseamna masuri pe care Guvernul le prezinta pentru a reduce

deficitul în viitor. Deja am aratat în strategia fiscal-bugetara ca deficitul va scadea în fiecare an pâna sub 3% în

2022", a continuat ministrul.

Întrebat de jurnalisti care sunt masurile pentru reducerea deficitului, Cîtu le-a indicat sa se uite în strategia

fiscal-bugetara.
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Ministrul nu a raspuns la întrebarea daca le garanteaza românilor ca pensiile si salariile vor fi majorate în acest an.
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